

**Protokół  
z VIII sesji Rady Gminy Rajcza odbytej w dniu 12 czerwca 2015 r.**

Otwarcia sesji i powitania zebranych: radnych, władze gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, jednostek pomocniczych, referatów Urzędu Gminy oraz Pana Piotra Łapetę dokonał Przewodniczący Rady Pan Dariusz Płoskonka.

Na podstawie listy obecności dokonał stwierdzenia prawomocności obrad – na 15 radnych ustawowego składu Rady obecnych było 14. Radny Tomasz Sobel usprawiedliwił swoją nieobecność.

Następnie przystąpił do ustalenia porządku obrad.

W związku z brakiem wniosków do proponowanego porządku obrad Rada Gminy jednogłośnie przyjęła dzienny porządek obrad, który przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy Rajcza.
4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rajcza, obejmującego obszar położony w miejscowości Zwardoń, w rejonie wyciągu Duży Rachowiec.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „Usuwanie 180 Mg wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Rajcza”.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na zadanie pn. „Usuwanie 180 Mg wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Rajcza”.
7. Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Rajczy w roku 2014.
8. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajczy za rok 2014.
9. Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy o imprezach zaplanowanych na rok 2015, podsumowanie działalności za rok 2014.
10. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2027.
11. Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2015.
12. Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.
13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Odpowiedzi na interpelacje.
15. Wolne wnioski.
16. Zamknięcie obrad.

**Ad. 3** Przyjęcie protokołów z VI i VII sesji Rady Gminy Rajcza.

Ponieważ nie było uwag do protokołów jw. zostały one poddane pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokoły z VI i VII sesji.

**Ad. 4** Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rajcza, obejmującego obszar położony w miejscowości Zwardoń, w rejonie wyciągu Duży Rachowiec.

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała w sprawie jw. omawiana była na wspólnym posiedzeniu komisji problemowych Rady Gminy i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowana.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady poddał omawianą uchwałę pod głosowanie, którą Rada Gminy przyjęła jednogłośnie.

( Uchwała Nr VIII/52/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 12 czerwca 2015 r.)

**Ad. 5** Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „Usuwanie 180 Mg wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Rajcza”.

Również ta uchwała jak i pozostałe omawiane były przez komisje i zaopiniowane zostały pozytywnie.

Ponieważ nie było pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

( Uchwała Nr VIII/53/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 12 czerwca 2015 r.)



**Ad. 6** Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na zadanie pn. „Usuwanie 180 Mg wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Rajcza”.

Przedstawiony projekt uchwały jest konsekwencją wcześniejszej uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie jw.

( Uchwała Nr VIII/54/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 12 czerwca 2015 r.)

**Ad. 7** Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Rajczy w roku 2014.

Informację w punktach: finansowanie, zbiory, czytelnictwo i komputeryzacja przedstawiła Pani Krystyna Pustelnik – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Rajczy.

(Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu).

Na zakończenie podziękowała Wójtowi i Skarbnikowi Gminy za przekazanie środków na wkład własny biblioteki na realizację programu pn. „Zakup nowości wydawniczych dla bibliotek”. Podziękowała również darczyńcom Panu Jerzemu Koniecznemu za przekazanie bibliotece ponad 400 pozycji, Panu Zbigniewowi Paciorkowi, który ofiarował 128 książek o wartości 3.321 zł oraz Panu Krzysztofowi Suławie za książki o wartości 720 zł.

Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor za przygotowaną informację i otworzył dyskusję.

Pan Łukasz Radwaniak poinformował, że na spotkaniu z wdową po tragicznie zmarłym alpinistą Jerzym Kukuczką razem z Panią Dyrektor zakupili książki, które powiększyły zbiory biblioteki w Rajczy.

Pani Honorata Szatanik powiedziała, że Gminna Biblioteka w Rajczy cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem, gdyż w niej można znaleźć pozycje, których nie mają lepsze biblioteki w powiecie. Podziękowała Pani Dyrektor za zaangażowanie w prowadzenie działań na rzecz placówki. Zaproponowała przekazanie kolekcji dzienników urzędowych, które można wykorzystać na rzecz Biblioteki.

Pan Ryszard Oleś pytał czy w przyszłości będzie możliwe wypożyczanie książek przy zastosowaniu kodów kreskowych?

Pani Dyrektor odpowiedziała, że zakupiony został cały program biblioteczny „Libra”, tak więc biblioteka posiada możliwość nie tylko elektronicznego opracowania, ale także wypożyczania. Po zakończeniu prac czyli wprowadzenia wszystkich zbiorów i utworzeniu katalogu będzie można przystąpić do dalszej pracy, która polegać będzie na dołączeniu kodu kreskowego do każdej książki. Jeśli Rada Gminy przyzna dodatkowe środki finansowe na zakup kodów kreskowych, czytników oraz sprzętu komputerowego będzie można przystąpić do wypożyczania elektronicznego. Dodała, że przy sprzyjających warunkach za około 3 do 4 lat będzie można zamówić książki przez internet.

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady jeszcze raz podziękował za szczegółową informację i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

**Ad. 8** Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajczy za rok 2014. Szczegółowe sprawozdanie z działalności GOPS w Rajczy udzieliła Pani Grażyna Śleziak – Kierownik tej jednostki. ( Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu ).

W dyskusji Pan Zbigniew Kośniewski złożył podziękowanie dla całego zespołu Ośrodka za ciężką wykonywaną najczęściej w bardzo trudnych środowiskach pracę, za niesioną pomoc często tym, którzy nie umieją sobie radzić w trudnych czasach oraz za przygotowanie tak szczegółowej informacji.

**Ad. 9** Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy o imprezach zaplanowanych na rok 2015, podsumowanie działalności za rok 2014.

Pan Jan Ślęzak – Dyrektor GOKiS w Rajczy przedstawił informację :

- z działalności za rok 2014;
- z wykonaniu planu finansowego za 2014;
- o planowanych imprezach w sezonie letnim 2015 r.
- Przedstawił również rzeczowy plan zadań z kultury oraz rzeczowy plan ze sportu na rok 2015.

W dyskusji Pan Łukasz Radwaniak poinformował, że współpraca GOKiS z Komisją Kultury, Promocji i Turystyki, której jest przewodniczącym przebiega bardzo dobrze. Dyrektor wspiera imprezy, w które angażuje się Komisja (wypożyczenie sprzętu technicznego, namiotów, ławek itp.) Podziękował za każdorazowe wsparcie.



Pani Anna Rybarska pytała czy od września wznowione zostaną zajęcia z instruktorem na ścianie wspinaczkowej.

Pan Dyrektor odpowiedział, że działalność GOKiS działa wg. planu finansowego i w planie tym nie ma środków na instruktorów ścianki wspinaczkowej na cały rok.

Pan Dyrektor powiedział, że jego marzeniem jest aby we wszystkich sołectwach „coś się działo” i nie było skupione w samej Rajczy. Jako przykład poinformował, że w okresie letnim w Rycerze Górnej Stowarzyszenie ON/OFF przeprowadzi warsztaty Lato w teatrze. Program organizowany przez Instytut Teatralny finansowany ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.

Pani Honorata Szatanik w imieniu Stowarzyszenia Przyjaciół Rajczy również potwierdziła dobą współpracę z Dyrektorem GOKiS oraz wspieranie organizowanych przez stowarzyszenie imprez. Przy okazji poinformowała, że w najbliższym czasie Stowarzyszenie będzie organizowało kolejny „Pchli targ” który organizowany jest już po raz drugi tym razem 26 czerwca br. Przypomniała, że celem zbiórki prowadzonej przez członków Stowarzyszenia jest zakup choinki na rondo w Rajczy.

Przewodniczący Rady podziękował za informacje zarządził przerwę do godz. 13.45

#### **Ad. 10** Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2027.

Po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie jw. Przewodniczący Rady poinformował, że była ona opiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji problemowych Rady Gminy i zaopiniowana została pozytywnie.

Ponieważ nie było pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie. Rada Gminy przyjęła zmiany trzynastoma głosami przy jednym głosie wstrzymującym się.

( Uchwała Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 12 czerwca 2015 r.)

#### **Ad. 11** Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2015.

W związku z brakiem pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

( Uchwała Nr VIII/56/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 12 czerwca 2015 r.)

#### **Ad. 12** Informacji o pracach od ubiegłej sesji udzielił Wójt Gminy Pan Kazimierz Fajak.

(Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu).

Wójt poinformował również o:

- spotkaniu w Rycerze Górnej w sprawie ewentualnego zagospodarowania góry Praszywki;
- odbytym spotkaniu z Dyrektorem Katowickiej Strefy Ekonomicznej w sprawie funkcjonowania strefy w Zwardoniu;
- piśmie z PKP Katowice Oddział Gospodarki Nieruchomościami, w którym proponuje się gminie nabycie budynku dworca w Soli. Dodał, że nas od dawna interesuje droga koło PKP w Rajczy by móc ją wyremontować w celu polepszenia bezpieczeństwa na przedmiotowej drodze.
- Podsumowaniu działań mających na celu rozwój infrastruktury turystycznej i okołoturystycznej gdzie gmina Rajcza otrzymała wyróżnienie za ściankę wspinaczkową.
- Zakończony został cykl spotkań związanych z inicjatywą lokalną wraz z organizacjami pozarządowymi.
- Starostwo Żywieckie jest w trakcie przygotowywania dokumentacji niezbędnej do wniosku na modernizację dróg powiatowych z EWT.
- W najbliższych dniach będzie przeprowadzona wizja na drogach powiatowych na ewentualne dodatkowe prace ze środków powodziowych.
- W miarę możliwości stara się pomóc nowemu właścicielowi wyciągu na górze Compel w Rajczy przy załatwieniu spraw związanych z ewentualnym naśnieżaniem tego stoku.
- Podpisana została umowa z Policją na dofinansowanie w kwocie 10 tys zł na zakup samochodu dla policji. PSP w Żywcu również chce aby gmina wsparła zakup samochodu dla straży.
- Na zakończenie poinformował, że rozważana jest ewentualna możliwość przekształcenia ZUK w Rajczy w spółkę. Obecnie trwają rozważania dotyczące możliwości prawnych w tym zakresie.



W dyskusji nad informacjami Pan Łukasz Radwaniak pytał kiedy można spodziewać się rozpoczęcia prac związanych z oświetleniem po kamieńcach w Rycerze Dolnej z funduszu sołeckiego. Pan Motyka prosił o cierpliwość, gdyż procedury związane z wykonaniem oświetlenia są w trakcie realizacji a samo zadanie będzie wykonane w roku bieżącym.

Pan Kazimierz Dobras pytał czy znany jest termin remontu drogi powiatowej Kiczora – Nieledwia.

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to ustalone na spotkaniu z Panem Zielińskim, o którym wcześniej informował.

Pani Anna Rybarska pytała czy jest szansa na to by Pan Ligocki wykosił pobocze dróg gminnych na co Wójt odpowiedział, że na próbę zlecił Panu Ligockiemu 8 godzin pracy kosiarką na drogach gminnych by zorientować się jak to będzie wyglądało. Jeśli okaże się, że będzie z nich zadowolony zleci mu wykoszenie poboczy innych dróg.

Pan Zbigniew Kośniewski podziękował za wykonanie elewacji na remizie oraz części komunalnej budynku w Soli. Dodał, że część od strony rzeki również powinna być pomalowana.

Pan Zbigniew Paciorek prosił o :

- uszczegółowienie informacji dotyczącej pomocy właścicielowi wyciągu na Complu w Rajczy.
- Czy są plany utworzenia ogródka piwnego w parku w Rajczy?
- Prosił również Wójta o ustosunkowanie się do ulotki, która załączona została do gminnej gazetki w sprawie nieszczęśliwego wypadku jaki miał miejsce na drodze do Ujsół. Prosił o wyjaśnienie kogo ma na myśli pisząc, że mieszkańcy „są fałszywie informowani przez niektórych lokalnych samorządowców, którzy mieli wpływ na to, co się dzieje w Gminie Rajcza już od dłuższego czasu, pełnili i pełnią odpowiedzialne stanowiska oraz są nadal czynnymi samorządowcami w naszej Gminie”.

Wójt dopowiedział na zadane pytania:

- Podpowiada właścicielom wyciągu gdzie, u kogo i jak mają załatwiać interesujące ich sprawy. Czasami sam interweniuje i prosi o pomoc w różnych instytucjach.
- W sprawie budowy ogródka piwnego powiedział, że wiele lat temu w parku funkcjonował bar „Pod Beczkami” który służył mieszkańcom odwiedzającym park. Przy przebudowie kolektora w parku przygotowana została możliwość ewentualnego utworzenia czegoś podobnego.
- W sprawie wypadku na ul. Ujsolskiej powiedział, że nie będzie odnosił się do artykułu z gazetki, gdyż uważa, że każdy powinien rozważyć w swoim sumieniu czy atmosfera spotkania z mieszkańcami nie była sztucznie podgrzewana. Powiedział, że jest nieuczciwe, iż mieszkańcy obciążyli go winą za śmierć ofiar wypadku.

Pan Paciorek powiedział, że nie można nikogo oskarżać o to co widnieje w gazetce tylko z zasłyszanych informacji, wg niego są to poważne oskarżenia.

Przewodniczący Rady prosił aby dyskusja skupiła się nad zagadnieniami z informacji o pracach jaką przedstawił Pan Wójt. Uważa, że jeżeli jest taka potrzeba to wolne wnioski są w dalszej części porządku obrad.

Pani Honorata Szatanik w imieniu mieszkańców przysiółka Pichuci w Rajczy zgłosiła, iż jakoś prac związanych z łataniem dziur jest zła, są również pominięte dziury.

Pytała o termin montażu lamp koło Zająca przy drodze na Graberki.

Radna wnosiła o wyczyszczenie rowu koło posesji Pani Stanisławy Grygny w stronę drogi obok sklepu Pana Łasuta oraz o wykoszenie placu koło dworca PKP w Rajczy.

Na zakończenie prosiła o przybliżenie sprawy związanej z przekształceniem Zakładu Usług Komunalnych w spółkę.

Wójt odpowiedział, że wnioski na montaż oświetlenia rozpatrywane są wg. ważności i zasadności oświetlenia. Co do oświetlenia na Graberki jeżeli okaże się, że jest we wnioskowanym miejscu uzasadnione ma nadzieję zamontować tam oświetlenie solarne.

W sprawie utworzenia spółki z o.o. rozmawiał z przedstawicielami spółek w gminie Jeleśnia i Łodygowice lecz nie ma pewności, że sprawdzone tam rozwiązania będą możliwe u nas. Powiedział, że jego zdaniem przed ewentualnym przekształceniem ZUK w spółkę należałoby go doposażyć w sprzęt bo w obecnym stanie miałyby ograniczone możliwości działania.



Pani Szatanik odniosła się do słów przedmówcy i powiedziała, że nie ma co dofinansowywać z budżetu gminy ZUK, gdyż po utworzeniu spółki będzie ona miała swój majątek w związku z czym będzie mogła zaciągać zobowiązania i tym samym zakupić potrzebny sprzęt już na własny rachunek.

**Ad. 13** Interpelacje i zapytania radnych.

W tym punkcie Pani Honorata Szatanik wносиła o zrobienie przeglądu urządzeń zamontowanych na placu zabaw w przysiółku Tomusie w Rajczy, który ponad 6 lat temu został wybudowany przez mieszkańców tego przysiółka przy wsparciu ówczesnych radnych Pani Doroty Salachna i Zbigniewa Paciorka i jej samej. Powiedziała, że urządzenia, o których mowa są w złym stanie i należałoby zmienić te najbardziej zniszczone. Poinformowała, że Stowarzyszenie Przyjaciół Rajczy będzie pisało wniosek o pozyskanie środków na ten cel lecz nie ma gwarancji, że je pozyska. Na zakończenie podziękowała za wykoszenie tego placu.

Wójt odniósł się do wystąpienia radnej. Powiedział, że otwarty jest na pomoc wszystkim tym, którzy mają pomysły na wspólne działania lecz w tym wypadku nie może angażować środków gminy, gdyż wspomniany plac zabaw jest własnością wspólnoty a nie gminy. Powiedział, że urządzenia są bez atestów, gdyż wykonane zostały przez samych mieszkańców i gmina nie może za nie odpowiadać. Uważa, że pomoc gminy może ograniczyć się do wsparcia jakimiś materiałami.

Pani Szatanik nie zgodziła się z wypowiedzią przedmówcy. Powiedziała, że podobnie było z placem koło Goglera w Rajcza lecz udało się przygotować stosowne oświadczenia ze strony właścicieli i dokładnie ten sam mechanizm można zastosować w tym przypadku. Zapowiedziała działanie w tym zakresie.

Pan Zbigniew Kośniewski pytał czy promesa na remont dróg do Walatków i do Mików w Soli została wykorzystana?

Pan Wójt odpowiedział, że stara się o przejęcie przedmiotowych dróg na mienie komunalne lecz nie ma pewności czy czasowo jest to możliwe. Powiedział, że w gdyby się to nie udało ponownie będzie się starał o środki w późniejszym terminie.

**Ad. 14** Wolne wnioski.

Pani Barbara Kotrys – sołtys Soli w imieniu mieszkańców przysiółka Pod Rachowcem zgłosiła niezadowolenie z przeprowadzonego remontu tej drogi, który wg nich zrobiony jest nierzetelnie zważywszy na koszt tej inwestycji. Powiedziała, że rozumie, że gmina nie ma wolnych środków, które można by dołożyć do przedmiotowego remontu lecz mieszkańcy chcą aby wydawane pieniądze publiczne były wykorzystane uczciwie.

Pani Sołtys prosiła aby publikowane w gazetce gminnej informacje były prawdziwe. Artykuł dotyczący rozliczenia utrzymania zimowego dróg w Soli przedstawia nieprawdziwą informację – nie obejmuje wszystkich faktur. Powiedziała, że mieszkańcy będą ją rozliczać ze środków, które jej powierzono.

Wójt odpowiedział, że artykuły do gazetki przygotowywane były wcześniej niż rozliczono zimowe utrzymanie dróg gminnych. Dodał, że po części jest to jej wina, gdyż wykonawca wystawił fakturę po czasie. Obiecał, że w kolejnym numerze gazetki gminnej będzie sprostowanie w w/w sprawie.

Pan Jerzy Motyka – Zastępca Wójta – ustosunkował się do uwagi dotyczącej remontu drogi Pod Rachowiec. Powiedział, że za 30 tys złotych nie ma możliwości wykonania odcinka 1 km drogi w technologii asfaltowej tak jak chcieliby mieszkańcy. Powiedział, że na zadanie to były zapytania skierowane do pięciu firm i zgodnie z procedurą wybrano firmę, która przedstawiła najtańszą ofertę. Powiedział, że nauczeni obecną sytuacją na wszystkie zadania niezależnie od wielkości środków przygotowywane będą projekty, które pochłoną dużą część pieniędzy a na samo zadanie zostanie bardzo mało. Ponadto stwierdził, że do dnia dzisiejszego droga nie jest odebrana, gdyż wykonawca nie zgłosił gotowości odbioru prac. Powiedział, że na odbiór drogi Pod Rachowiec będzie zaproszona Pani sołtys, która na miejscu będzie mogła zgłaszać uwagi do wykonanych prac. Kończąc wystąpienie podziękował za przedstawione uwagi bo one umożliwiają bieżące interwencje u wykonawców.

Pan Zbigniew Kośniewski prosił aby wójt nie odbierał wszystkiego jako atak. Mieszkańcy chcą by prace wykonane były rzetelnie. Powiedział, że to samo dotyczy odbudowanych przejść po kanalizacji, gdzie w wielu miejscach jest obniżenie terenu. Prosił o wyrównanie zapadlisk Za Gajką i koło Miller.

Pan Motyka powiedział, że nie wszystkie pretensje należy kierować w stronę gminy, gdyż mieszkańcy niejednokrotnie nie chcą współpracować z gminą tak jak miało to miejsce przy budowie kanalizacji, gdzie pod koniec zakończenia prac wpłynęły do gminy wnioski o wykonanie 16 podłączeń, na które wcześniej nie było zgody. W dwóch przypadkach trzeba wykonać przepychy pod drogą powiatową.



Dodał, że pewne inwestycje robimy wbrew swojej woli np. położenie dywaniku o małej grubości po płytach na drodze Pydychy-Groń w Zwardoniu. Skutkuje to licznymi interwencjami czy aby takie wykonanie będzie trwałe.

Pani Anna Rybarska zgłosiła uwagę, że jakość wykonywanych prac przez firmę Kam Bud budzi wiele zastrzeżeń, a firma ta w dalszym ciągu otrzymuje zapytania ofertowe na zadania w naszej gminie. Poinformowała, że dopiero interwencja Przewodniczącego Rady spowodowała, że poprawiono drogę koło Nowackiej w Rycerze Dolnej.

Pan Jerzy Motyka powiedział, że nie jest to prawdą, gdyż w momencie interwencji prace na drodze nie były jeszcze zakończone ani odebrane.

Pani Rybarska powiedziała, że w zapytaniu o cenę remontu dróg gminnych była podana jest mniejsza ilość masy, a w informacji Wójta napisane jest, że wykorzystano jej dużo więcej.

Pan Wójt odpowiedział radnej, że w praktyce przy remontowanych drogach ilość masy wbudowanej jest większa niż pierwotnie szacowano.

Pan Zbigniew Paciorek ponownie wrócił do zadanego wcześniej pytania. Prosił Wójta o podanie imion i nazwisk samorządowców, którzy wg niego rozpowszechniają nieprawdę. Wójt odpowiedział, że jeżeli któryś z radnych uważa, że to dotyczy jego osoby niech skieruje sprawę do sądu.

Pan Grzegorz Rybarski powiedział, że jego zdaniem reportaż był niepotrzebny i nie przedstawiał prawdziwej przyczyny wypadku, który skończył się bardzo tragicznie. Uważa, że niepotrzebnie na takiej tragedii mieszkańcy chcą coś ugrać. Radny przypomniał, że nie tak dawno Rajcza Dolna również nie miała chodnika i przypomniał ile pracy wykonał od 2006 roku kiedy został radnym by doprowadzić do wybudowania chodnika. Zwracając się do kolegi radnego powiedział, że jego zdaniem on nie był na tyle zdeterminowany by „chodzić za tematem” kiedy była ku temu możliwość. Powiedział, że oceniając sprawę nie wie gdzie chodnik miałby przebiegać, jakiej miałby być długości itd.

Pan Dariusz Płoskonka powiedział, że zgodził się do wzięcia udziału w reportażu na miejscu tragedii, gdyż uważał, że będzie on dotyczył samego zdarzenia. Powiedział, że na miejscu poczuł się bardzo zażenowany ukierunkowaniem reportażu na to, że tragedia zdarzyła się dlatego, że nie było chodnika. Poinformował, że z rozmowy z mieszkańcami dowiedział się, że rzekomo Wójt przeciwny jest budowie chodnika, że chce sprzedać ośrodek zdrowia itd. Powiedział, że obawia się, że nikt nie tłumaczy mieszkańcom, że pewne rzeczy mają jakiś cel. Na zakończenie powiedział, że reportaż o chodniku nie przystawał do tragicznej okoliczności.

Pan Paciorek zauważył, że jeżeli mieszkańcy mają jakieś zdanie na pewne tematy to na pewno nie jest to jego wina. Na pewno nikomu nie mówił, że Wójt nie chce budować chodnika bo sam w reportażu powiedział, że ma wiedzę od Starosty Żywieckiego oraz od samego Wójta, że podczas ewentualnego remontu drogi z EWT nie będzie tam chodnika, będzie tylko poszerzone pobocze. Na zakończenie powiedział, że sam interweniował by nie zapraszać jeszcze innej TV by nie było większego zamieszania.

Pani Anna Rybarska powiedziała, że jako obiektywny widz reportażu widziała, że panowie Kopeć i Paciorek byli po stronie mieszkańców zaś Wójt ze Starostą byli po drugiej stronie. Powiedziała, że należy iść w kierunku przeniesienia rowerzystów na alternatywne ścieżki gdzie będą bezpieczni. Radna powiedziała, że należy podziękować strażakom, którzy w sposób profesjonalny zabezpieczyli akcję ratowniczą podczas tego tragicznego zdarzenia.

Wójt poparł zdanie przedmówczyni mówiąc, że dlatego czynione są starania o jak największą ilość ścieżek rowerowych.

Pan Paciorek pytał dlaczego Wójt do niego kieruje przytyk, że chcąc budowy chodnika robi kampanię. Powiedział, że kampania skończyła się po wyborach a obecnie nie rozumie do czego Wójt zmierza. Dodał, że nikogo na nastawia przeciwko władzom gminy i nikomu nie mówi nieprawdy.

Pan Zbigniew Kośniewski przypomniał, że w kampanii wszyscy kandydaci obiecywali budowę chodnika. Prosił o bycie konsekwentnym w tych sprawach.

Pan Jerzy Motyka poinformował o odbytym spotkaniu dotyczącym przejść dla pieszych w okolicach szkół, których autorem był radny Łukasz Radwaniak. Powiedział, że przejścia nie mają projektów zmiany organizacji ruchu i w związku z tym przedstawiciele PZD i Wydziału Komunikacji przygotowują wspomniane projekty. W sprawie pomalowania istniejących przejść wynegocjował takie rozwiązanie, że gmina zakupi farbę, a ekipa PZD pomaluje przedmiotowe przejścia.

Na zakończenie powiedział, że cieszy się z bardzo wysokiej oceny strażaków. Powiedział, że cały czas staramy się podnosić kwalifikacje członków naszych OSP by służyli naszym mieszkańcom. Prosił



radnych by brali to pod uwagę przy podejmowaniu decyzji o dołożeniu środków na sprzęt, gdyż każda akcja kończy się uzupełnieniem zużytego sprzętu, środków medycznych, sorbentu itd.

Pani Honorata Szatanik przypomniała, że w ubiegłych latach przygotowana była zmiana projektu organizacji ruchu na odcinku od drogi do Nickuliny do skrzyżowania z drogą do dworca PKP w Rajczy. Prosiła o wykorzystanie tego dokumentu i wykonanie przejść dla pieszych w okolicach posesji Pani Ewy Hula.

Pan Grzegorz Rybarski pytał czy zmiana organizacji ruchu będzie robiona dla wszystkich przejść.

Pan Motyka potwierdził, że tak i że uczestnicy spotkania sami zaproponowali przejście w Rajczy przy skrzyżowaniu na Kuchejdy.

Pan Piotr Piętka postawił wniosek aby ująć w tym projekcie przejście koło Barburki w Soli.

Pani Honorata Szatanik z ubolewaniem poinformowała, że Stowarzyszenie, które działa w Rajczy i chce działać na rzecz sołectwa nazwane jest grupą oszołomów, która czycha na stanowisko Wójta. Powiedziała, że w Stowarzyszeniu działają osoby prowadzące własne działalności gospodarcze, a także ludzie o określonych pozycjach zawodowych, a więc ludzie, którym dzięki pracy udało się coś w życiu osiągnąć. Nie jest to więc banda oszołomów, ale grupa doświadczonych ludzi, którzy doświadczeniem chcą się podzielić i działać na rzecz mieszkańców. Mimo, że nie mają zbyt wiele czasu na działania społeczne chcą się udzielać i robić coś dla wspólnego dobra. Co do fotela wójta powiedziała, że jest nim zainteresowana tylko w okresie wyborów i to w określonej ich turze. Na chwilę obecną wyprasza sobie wszelkie insynuacje z tym związane i traktowanie jej działań jako mających podłoże wyłącznie polityczne. Korzystając z okazji zaprosiła wszystkich na najbliższe imprezy organizowane przez Stowarzyszenie w tym Pchli Targ oraz cykl imprez Kino pod gwiazdami – odkryjmy Rajczę.

Ponieważ wyczerpano głosy w wolnych wnioskach Przewodniczący Rady przedstawił pisma skierowane do Rady Gminy Rajcza:

- RIO w Katowicach - stwierdzenie nieważności § 5 uchwały nr ... w sprawie ;
- Prezes Sądu Okręgowego w Bielsku-Białej – pismo w sprawie kończącej się kadencji ławników i prośba o zorganizowanie naboru na ławników w kadencji 2016 - 2019;
- PKP Katowice – pismo w sprawie możliwości nabycia budynku PKP w Soli;  
Pani Szatanik pytała o warunki nabycia. Wójt odpowiedział, że nie ma konkretnej propozycji. Uważa, że cena nie będzie wysoka lecz warunki po stronie kolei będą postawione. Sam remont obiektu będzie wymagał nakładów finansowych.
- stanowisko Rady Powiatu w Żywcu w sprawie braku alokacji środków na finansowanie powiatowych inwestycji drogowych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa śląskiego na lata 2014 – 2020;
- poparcie działań mających na względzie zahamowanie wypływu środków z budżetów gmin;
- Podziękowanie dla darczyńców krwi oraz dla Pani Rybarskiej, która przyczynia się do organizacji zbiórki krwi na terenie naszej gminy.

Pani Anna Rybarska powiedziała, że podziękowanie powinno być skierowane Pana Jana Linka, który organizuje przyjęcie stanowiska dla autokaru a ona tylko nagłaśnia wśród mieszkańców termin poboru krwi. Radna powiedziała, że miło jest jak ktoś docenia takie działania lecz spotkała się również z krytyką, że można było zorganizować pobór w innych dzień niż dzień komunii. Powiedziała, że terminy poboru krwi zaplanowane są z wyprzedzeniem;

- Różne instytucje złożyły życzenia z okazji 25 – lecia samorządności.

W tym miejscu Przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy złożyli życzenia z okazji 25 –lecia samorządności dwóm radnym Pani Magdalenie Omyła i Pani Honoracie Szatanik. Obie radne nie uczestniczyły w uroczystej sesji zorganizowanej z w/w okazji.

Prowadzący obrady poinformował o terminie sesji absolutoryjnej. W związku z tym, że uzgodniony wcześniej termin nie pasował panu Wójtowi termin ten przełożony został na dzień 30 czerwca 2015 r.

Na tym protokół zakończono i podpisano.  
Protokół sporządziła Elżbieta Rachtan

Przewodniczący Rady  
Dariusz Płoskonka